
Vragen en antwoorden van bewoners van De Pas 1, 2, 3, 5 en 9 
Voor bewonersavond 6 mei 2025 
 
Hierbij sturen we u alvast een aantal vragen die wij zeker beantwoord willen hebben tijdens de 
informatiebijeenkomst aankomende dinsdag 6 mei m.b.t. het realiseren van een noodopvang aan 
de Zandsestraat. 
 
In de brief geven jullie als één van de redenen dat deze locatie over een “beperkt aantal 
omwonenden” beschikt. Waarom is dit een argument? Het lijkt er op dat nu een kleine groep 
bewoners de gevolgen moet dragen. 
Er zijn in Lingewaard geen passende gebouwen waarin we een noodopvang kunnen realiseren. Dit 
betekent dat we een tijdelijke noodopvang moeten bouwen. Hiervoor is ruimte noodzakelijk. Dit is 
minder beschikbaar in de kernen. We zijn daarbij uitgekomen op een locatie in een minder 
dichtbevolkt gebied, aan de randen van de kernen. Na besluitvorming in de raad willen we graag 
intensief met de direct omwonenden in contact blijven.  

 
200 mensen in de noodopvang staat niet in verhouding met het kleine aantal omwonenden en is 
daarmee in contrast met de spreidingswet. Waarom is een bredere spreiding over de gemeente 
(meerdere dorpen) niet mogelijk? Dit aantal komt niet overeen met het verdeelbesluit, waarin juist 
rekening gehouden is met het inwoneraantal en de SES-WOA score en daarmee de draagbaarheid 
voor de gehele gemeente. 
Het antwoord dat op 6 mei met de bewoners is besproken. 
De Spreidingswet is nog altijd van kracht en wordt voorlopig ook niet ingetrokken. Het huidige 
Verdeelbesluit voor de gemeente Lingewaard gaat uit van 75 opvangplekken. Maar dit aantal is 
nog niet definitief; mogelijk wordt dit weer naar boven bijgesteld. Het college heeft de afweging 
gemaakt tussen een opvanglocatie met 75 plekken voor 5 jaar of een noodopvanglocatie met 200 
plekken voor 2 jaar. Er is gekozen voor het laatste. Op die manier gaan we geen langlopende 
verplichting aan, maar geven we wel invulling aan de Spreidingswet. Het biedt ook de mogelijkheid 
om de landelijke ontwikkelingen af te wachten. We kiezen niet voor kleinschalige opvang, omdat 
het COA bij deze vorm van opvang veel minder diensten levert. Dit zou betekenen dat taken als 
huisartsenzorg en beveiliging bij de gemeente komen te liggen.  
 
Overigens is de SES-WOA score niet van toepassing op het Verdeelbesluit, maar op de indicatieve 
opgave conform de Spreidingswet. Bij de indicatieve opgave – waarbij dus rekening is gehouden 
met de SES-WOA score – heeft gemeente Lingewaard een opgave van 284 opvangplaatsen. 
 
Het aangepaste antwoord naar aanleiding van de nieuwe afspraken van 20 mei 2025 
De Spreidingswet is nog altijd van kracht en wordt voorlopig ook niet ingetrokken. Het huidige 
Verdeelbesluit voor de gemeente Lingewaard is zeer recent (26 mei 2025) teruggezet naar 284 
opvangplaatsen.  
 
Inmiddels is in regionaal overleg afgesproken dat het nu voorliggend voorstel, namelijk het 
realiseren van noodopvang voor 200 vluchtelingen gedurende twee jaar, voldoende is voor onze 
taakstelling voor de komende twee jaar. Op het moment dat we nu geen concreet plan indienen 
volgt uit de brief van 20 mei dat onze taakstelling teruggebracht wordt naar 284 plaatsen. 

Als gemeente zijn jullie verantwoordelijk voor het woon- en leefklimaat voor alle inwoners van de 
gemeente. In de brief wordt geschetst dat de verantwoordelijkheid bij het COA komt te liggen, 
maar daarmee doe je ons als inwoners te kort. Welke verantwoording gaan jullie neerleggen bij 



het COA en hoe zorgen jullie voor een adequaat woon- en leefklimaat voor ons als aanwonenden? 
Is de gemeente van plan hierover voorwaarden/voorschriften te stellen (beheerplan) in de 
overeenkomst met het COA en in de vergunning? En hoe borgen jullie dit gedurende de periode van 
2 jaar? 
Als gemeente zijn we verantwoordelijk voor een prettig woon- en leefklimaat. Maar die 
verantwoordelijkheid dragen we niet alleen. Ook inwoners hebben een rol: we doen dit samen. De 
gemeente vindt het heel belangrijk dat mensen zich prettig en veilig voelen in hun eigen 
woonomgeving. Dit geldt ook voor de omwonenden van de noodopvang. We zullen ons maximaal 
inspannen om ervoor te zorgen dat het woon- en leefklimaat gedurende die periode goed blijft. 
Dit betekent dat we aanspreekbaar zijn voor vragen en zorgen. En dat we, met elkaar en met het 
COA, de vinger aan de pols houden. Daarvoor zullen we, na positief besluit van de raad, onder 
meer een klankbordgroep inrichten.  

Inderdaad staat in de brief dat het COA verantwoordelijk is voor de opvang en begeleiding van de 
vluchtelingen. Uiteraard hebben wij als gemeente daarin ook een belangrijke rol. We leggen de 
afspraken vast in een bestuursovereenkomst.  

Op welke wijze stelt de gemeente eisen aan de doelgroep en dagbesteding van de noodopvang? 
Het COA bepaalt welke vluchtelingen geplaatst worden op de noodlocatie. Bij de samenstelling 
houdt het COA zoveel mogelijk rekening met de directe omgeving. Maar dat hangt ook af van de 
instroom: welke mensen asiel aanvragen in Nederland. Wat de dagbesteding betreft: het COA is 
verantwoordelijk, maar de invulling van de dagbesteding gebeurt in nauwe samenwerking met 
gemeente, sport- en cultuurverenigingen, partners in de sociale basis en vrijwilligers. 
 
Jullie geven aan dat het maximaal voor 2 jaar is. Is dit een harde garantie? 
De noodopvanglocatie aan de Zandsestraat is voor de duur van 2 jaar, gerekend vanaf de opening 
van de noodopvang. Uiterlijk op 1 januari 2028 stopt de noodopvang op deze locatie. Dit is een 
harde termijn. De gemeente heeft contractuele afspraken gemaakt met de ontwikkelaar om het 
terrein daarna over te dragen. Mocht er dan nog een verplichting zijn voor de gemeente om 
vluchtelingen op te vangen in het kader van de Spreidingswet of enige andere wet, dan zal dit niet 
op de Zandsestraat zijn.  
 
Hoe kan het zijn dat het vlekkenplan (Bijlage 1 inforonde 14 mei 2025) voor deze exacte locatie al 
dateert van 13 maart 2024, terwijl wij er pas op 23 april 2025 van op de hoogte gebracht zijn? 
Er staat een verkeerde datum op het vlekkenplan. Het vlekkenplan dateert van 13 maart 2025. In 
aanloop daarnaartoe hebben gemeente en COA op meerdere momenten overlegd over de 
haalbaarheid van een opvanglocatie op deze plek.  
 
Waarom is er geen vooroverleg geweest met ons als omwonenden? 
In juni 2024 is door uw raad aangegeven dat we bewoners moeten betrekken ná bekendmaking van de 
opvanglocatie. Daarom hebben we u als omwonenden daarom zo spoedig mogelijk na 
besluitvorming door het college, uitgenodigd voor een bijeenkomst. Tegelijkertijd realiseren we 
ons dat het besluit van het college voor omwonenden onverwachts komt.  

 

Wij willen jullie ook meegeven dat de manier van communiceren door ons als zeer dubieus wordt 
ervaren. Mensen zijn thuis, in hun veilige omgeving, overrompeld met een brief. Dit ook nog eens in 
de vakantieperiode, waardoor mensen de kans wordt ontnomen zich tijdig aan te melden voor de 
bijeenkomst en zich hier op voor te bereiden. Dit geeft ons weinig vertrouwen dat de gemeente het 



beste met ons voorheeft. 
Wij hebben er bewust voor gekozen om direct na het besluit persoonlijk langs te gaan bij direct 
omwonenden. We vinden het heel belangrijk dat zij als eerste het bericht zouden horen, juist 
omdat een noodopvang op de voorgestelde locatie de meeste impact heeft voor omwonenden 
van De Pas en Zandsestraat. Ook het organiseren van een omwonendenbijeenkomst vóór de 
inforonde is een bewuste keuze geweest. Tussen de ontvangst van de brief en de bewonersavond 
zat een periode van 2 weken. Omwonenden die niet in staat zijn om deze avond bij te wonen, 
bieden we de mogelijkheid om een-op-een in gesprek te gaan met de projectleider. Die 
mogelijkheid staat nog steeds open.  

 


